
Запам’ятай!
Пишемо Ь НЕ пишемо Ь

після д, т, з, с, ц, л, н (Де Ти З’їСи Ці ЛиНи) у кінці слова
і складу: Умань, мільйон

після Де Ти З’їСи Ці ЛиНи + Р у середині складу перед о

у суфіксах -ськ-, -зьк-, -цьк-

у пестливих суфіксах -еньк-, -есеньк-, -ісіньк-, -юсіньк-

у дієсловах  на -ть, -ться: подорожують, любуються

після л перед буквами на позначення приголосного: 
сільський,  їдальня

-ньк-, -льк-, -ськ-         ь зберігається в похідних формах: 
ненька - неньці, неньчин

після букв на позначення губних (МаВПа БуФ) 
та шиплячих (ШЧе їЖДЖу): любов, ніч

після р у кінці слова й складу: кобзар, гіркий

у словах баский, боязкий, в’язкий, дерзкий, ковзкий, 
плаский, різкий та похідних
перед буквами на позначення м’яких приголосних: кузня;
АЛЕ:  різьбяр, тьмяний

після н перед ж, ч, ш, щ (шиплячі) /  -ськ-:
Уманщина, уманський;
Винятки: женьшень, Маньчжурія

ЙО ЬО

на початку слова або складу: 
його, га|йовий

у середині складу: 
сьогодні, мальовничий


